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شناسایی ۸۲ بیمار جدید کرونایی در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشت، در یک شبانه روز ۸۲ بیمار مبتلا به کرونا در کشور 
شناسایی شــد.به گزارش مهر، از روز 6 خرداد ماه تا روز ۷ خرداد ماه ۱۴۰۲ و 
بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۸۲ بیمار جدید مبتلا به کووید- ۱۹ در 
کشــور شناسایی و ۳۹ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید- ۱۹ در 
کشــور به ۷ میلیون و 6۱۱ هزار و 66۵ نفر رسید.در طول ۲۴ ساعت، ۲ نفر از 
بیماران کووید -۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 
این بیماری، به ۱۴6 هزار و ۲۵۵ رسید.تا روز ۷ خرداد ماه ۷ میلیون ۳6۵ هزار و 
۷۵۲ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. ۱۵6 نفر از 
بیماران مبتلا به کووید -۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبــت قرار دارند.تا روز ۷ خرداد ماه ۵6 میلیون و 6۵۳ هزار و ۲۰۱ آزمایش 

تشخیص کووید -۱۹ در کشور انجام شده است.

مدیر دفتر بیماری های غیرواگیر و سلامت روان 
سازمان بهداشت جهانی:

تبلیغ دخانیات خلاف قانون است

مدیر دفتر بیماری های غیرواگیر و سلامت روان سازمان بهداشت جهانی سیگار 
را دروازه شــروع مصرف مواد مخدر دانســت و تاکید کــرد که تبلیغ دخانیات 
در هر فضایی برخلاف قانون اســت.به گزارش ایسنا، دکتر رنجبر - مدیر دفتر 
بیماری های غیرواگیر و ســلامت روان ســازمان بهداشــت جهانی در همایش 
دانشگاه بدون دخانیات، گفت: روند اســتعمال دخانیات در نوجوانان و جوانان 
افزایشی اســت. در فاصله پنج ســاله ســال ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۰ شیوع استعمال 
دخانیات در گروه ســنی ۱۸ تا ۳۵ ســال ۸۸ درصد در خانم ها و ۱۹ درصد در 
آقایان افزایش یافته است و همچنین در فاصله سال های ۱۳۸6 تا ۱۳۹6 شیوع 
اســتعمال دخانیات در گروه سنی ۱۳ تا ۱۵ سال در دختران ۱۳۳ درصد و در 
پســران ۱۳ درصد افزایش یافته اســت. مصرف قلیان در دوره ۱۰ ساله ۱۳۹۰ 
تا ۱۴۰۰ نیز ۵۷ درصد در زنان و ۱۷ درصد در مردان افزایش یافته اســت. در 
مطالعه دیگری که در بین ۲۰۰۰ خانم در استان البرز در سال ۱۴۰۰ انجام شد، 
شیوع مصرف قلیان ۱۰.۵ درصد بوده است. سایر مطالعات نیز نشان دهنده دو 
برابر شــدن  شیوع مصرف دخانیات در پسران و دختران است.وی افزود: قلیان 
دروازه شــروع مصرف دخانیات و سیگار دروازه شروع مصرف مواد مخدر است. 
متاسفانه شیوع مصرف قلیان در خانم ها و نوجوانان در حال افزایش است.مدیر 
دفتر بیماری های غیرواگیر و ســلامت روان سازمان بهداشت جهانی نسبت به 
روند شــیوع مصرف دخانیات در کشور هشــدار داد  و عنوان کرد: بررسی های 
سازمان بهداشت جهانی می گوید اگر روند فعلی ادامه داشته باشد، ایران یکی از 
۳ کشــوری خواهد بود که بیشترین شیوع استعمال دخانیات را در دنیا خواهد 
داشــت.رنجبر ادامه داد: صنعت دخانیات در هر فضایی که بتواند تبلیغ می کند 
که خلاف قانون است. صنعت کاری کرده است که استعمال دخانیات به عنوان 
ارزش شــناخته شود که این غلط اســت. اضافه کردن عطر و طعم به دخانیات 
ممنوع بود امــا در چند دوره نمایندگان مجلس در ایــن رابطه مطالبه گری و 
پرسش کرده اند؟ یا وزارت بهداشت  چقدر مبارزه با دخانیات را به اولویت اصلی 
خود تبدیل کرده اســت؟ چرا وزارت آموزش و پــرورش همراهی نمی کند که 
مطالب آموزشی پیرامون عوارض دخانیات ذیل طرح »پاد« ارائه شود؟وی افزود: 
در دانشــگاه بدون دخانیات هدف این اســت که فضایی عاری از دود دخانیات 
داشــته باشــیم و از مردم در برابر دود دســت دوم محافظت کنیم و در نهایت 
دانشــجو را در این حیطه مطالبه گر کنیم. به گزارش ایسنا، در ادامه این برنامه 
حجت الاسلام والمسلمین حاج سید حسن معین شیرازی - رئیس هیئت مدیره 
جمعیت مبارزه با اســتعمال دخانیات، گفت: ما به رهایی و آزادی انســان ها از 
عادات بد و به زندگی سالم نیاز داریم. تمام دخانیات با یک »بفرما« شروع شده 
اســت. در تحقیقاتی که در ندامتگاه ها انجام شــده مشخص شد تمام زندانیان 
معتاد، ســیگاری هم بوده اند.وی افزود: اگر بخواهیم جامعه سالم داشته باشیم 
بیایید از اول جلوی گســترش مصرف سیگار را بگیریم که از همان بفرمای اول 
می توان جلوی آن را گرفت. الان ۱۸ ســال است که با تک تک وزرای آموزش 
و پرورش جلســه می گذاریم که طرح »پاد« )پیشگیری از استعمال دخانیات( 
در مدارس اجرایی شــود و همه هم اذعان دارند که چقدر طرح خوبی است اما 
تا امروز اجرایی نشــده و سر آخر هم خودمان با بودجه و توان اندک طرح را از 
مدارس شهر ورامین آغاز کردیم. اگر دانش آموز از ابتدا یاد بگیرد به مواد مضر 

پاسخ نه بدهد، دچار سیگار و دخانیات نمی شود.

جشن خیلی دخترونه توسط نوجوانان دختر 
دارالمومنین طهران برگزار می شود

همزمان با دهــه کرامت و ولادت حضرت فاطمه معصومه)ســلام الله علیها( ، 
جشــن »خیلی دخترونه« با بهره مندی از ظرفیت دختران نوجوان، دوشنبه ۸ 
خرداد ماه ســالجاری ساعت ۱6  در فرهنگسرای اخلاق برپا می شود.به گزارش 
روابط عمومی فرهنگســرای اخلاق، به مناســبت دهه کرامت و ولادت حضرت 
فاطمه معصومه)سلام الله علیها( جشن خیلی دخترونه شامل بخشهای مختلف 
هنری و فرهنگی، توســط دختران نوجوان دارالمومنین طهران اجرا می شــود.
بر اســاس این خبر، دختران دســت اندرکار برپایی »جشــن دخترونه« از ۳۱ 
اردیبهشت ماه ســالجاری همزمان با ســالروز ولادت حضرت فاطمه معصومه 
)سلام الله علیها( با تشکیل دبیرخانه و کمیته های اجرایی، فعالیتهای تبلیغاتی 
و هماهنگی بخشهای مختلف برنامه را پیگیری می کنند.این خبر می افزاید: در 
آیین جشن »خیلی دخترونه« که علاوه بر نوجوانان دختر رده سنی ۱۲ تا ۱۸ 
ساله ســطح منطقه، تعدادی از مسئولان فرهنگی و اجتماعی نیز حضور دارند 
علاوه بر پخش کلیپی از معرفی نوجــوان دختر نخبه قرآنی منطقه و تقدیر از 
وی، دف نوازی، دکلمه خوانی، مســابقه پانتومیم)ادا بازی( و برگزاری مسابقه 
و اهــدای جایزه به برگزیدگان از جمله بخشــهای مختلف این برنامه اســت و 
یوســف بالو مدیر فرهنگی هنری منطقه چهارده و رییس فرهنگسرای اخلاق 
نیــز ضمن خیر مقدم، به تبیین خدمات باشــگاه مخاطبان می پردازد.این خبر 
ادامه می دهد: حضور خادمان حرم رضوی با پرچم متبرک حرم مطهر حضرت 
رضا )علیه السلام( و تقدیم هدیه متبرک به نوجوانان و تبیین بخشهای مختلف 
جشنواره پوشش اصیل ایرانی-اسلامی گوهرشــاد دخت از دیگر بخشهای این 
جشــن است.فرهنگســرای اخلاق در خیابان پیروزی، خیابان شکوفه، خیابان 

شهید کاظمی، جنب بوستان گلزار، شماره ۲۴ واقع است.

بارش های رگباری از سه شنبه
بر اساس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران طی امروز )۸ خرداد( افزایش 
ابرناکی و ســرعت وزش باد در برخی نقاط استان موجب خیزش گردوخاک و 
کاهش کیفیت هوا خواهد شد. از روز سه شنبه )۹ خرداد( با ورود سامانه بارشی، 
بارش های رگباری همراه با رعدوبرق دور از انتظار نیســت.به گزارش ایسنا، بر 
اساس تحلیل نقشه های هواشناسی و پیش بینی الگوهای عددی وضعیت جوی 
اســتان تهران طی امروز )۸ خرداد( در ساعات بعد از ظهر و اوایل شب، افزایش 
ابرناکی و ســرعت وزش باد در برخی نقاط استان به ویژه مناطق جنوبی موجب 
خیزش گردوخاک و کاهش کیفیت هوا خواهد شد.از روز سه شنبه )۹ خرداد( با 
ورود سامانه بارشی به استان، افزایش ناپایداری ها، افزایش ابرناکی، وزش تندباد 
و خیزش گردوخاک و رخداد بارش های رگباری همراه با رعدوبرق دور از انتظار 
نیست.آســمان تهران امروز )۸ خرداد( کمی ابری همــراه با غبار صبحگاهی و 
گاهی وزش باد با حداقل دمای ۲۳ و حداکثر دمای ۳۵ درجه سانتیگراد و طی 
سه شنبه )۹ خردادماه( کمی ابری و گاهی وزش باد و در بعد از ظهر افزایش ابر 

با حداقل دمای ۲۴ و حداکثر دمای ۳۸ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

کرونا

سلامت

خانواده

هواشناسی

زاکانی دیگر نمی تواند بگوید لیست ساختمان های ناایمن وجود خارجی ندارد!

شهرداری تهران منتظر یک فاجعه پلاسکوی دیگر 

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا مطرح کرد

لزوم تسریع روند اداری ورود داروی »پکسلووید« به فهرست دارویی کشور

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو اعلام کرد 

تسهیل تامین داروهای گرانِ تک نسخه ای 

رئیس سازمان بهزیستی:

همه مراکز درمانی برای معلولان مناسب سازی شود

گروه اجتماعی – محمدحســین یزدی: بالاخره پس 
از دو ســال از اعلام وجود ۱۲۹ ساختمان ناایمن همچون 
پلاســکو در تهران، هفته گذشته لیســت تعدادی از این 
ساختمان ها – و نه همه آنها – به طور رسمی  منتشر شد تا 
معلوم شود که از بیمارستان گرفته تا ساختمان های اداری 
و تجاری بسیاری ناایمن هســتند و امکان وقوع فاجعه ای 
همچون پلاســکو و برج متروپل آبادان دور از تصور نیست. 
بعد از انتشتر این لیست بابت انتشار آن تقدیر و تشکر شد 
اما کســی، بخصوص اعضای شورای شهر که در این زمینه 
مسئول هستند نپرسید که شــهرداری درباره ایمن سازی 
این ســاحتمان ها چه اقدامی کرده است؟ اصلا چرا در طول 
دو سال گذشته این لیست منتشر نشد و حتی یکبار زاکانی 
شــهردار تهران اصلا وجود چنین لیستی را تکذیب کرد؟ 
آیا جز این است که شــهرداری به عنوان نهاد متولی هیچ 

اقدامی در این خصوص انجام نداده است؟!
نیمه آذرماه سال ۱۴۰۰ کامران عبدولی، معاون پیشگیری 
سازمان آتش نشانی در یک گفتگوی تلویزیونی اعلام کرده 
بود: از سال ۹۷ تاکنون ۳۳ هزار ساختمان ناایمن شناسایی 
شــده اســت که اگر در این ســاختمان ها حریق رخ دهد، 
گسترش آن قطعی و احتمال درگیری کامل آن وجود دارد.
وی در پاســخ به میزان ساختمان های نا ایمن در وضعیت 
قرمز نیز گفت: هم اکنون ۱۲۹ ساختمان در شرایط پرخطر 
قرار دارند و بحرانی محسوب می شوند. این ساختمان ها در 
چندین مرحله دســتورالعمل ها و اخطار های آتش نشانی 
را دریافت کرده اند، اما پیشــرفت کار از نظر اجرای ضوابط 
ایمنی آتش نشــانی ضعیف بوده اســت.پس از آن یکبار در 
تیمچه حاجب الدوله در قلب بازار تهران آتش ســوزی رخ 
داد که خوشــبختانه قبل از اینکه آتش گسترش پیدا کند، 
مهار شــد و همین موضوع باعث شــد که یکی از اعضای 
شــورای شــهر تهران در تذکر پیش از دستور خود با بیان 
اینکه با وجود شناسایی ساختمان های ناایمن شاهدیم که 
متاسفانه مرجع قضایی نیســت که موضوع ساختمان های 
ناایمن را پیگیری کند و این موضوع رها شــده، اظهار کرد: 
۱۲۹ ســاختمان ناایمن در مراکز بهداشتی و درمانی داریم 
که این مراکــز به جای آنکه در مواقــع بحران کم کننده 
باشند، خودشــان بحران زا هستند. از شهرداری می خواهم 

که این موضوع را از مراجع قضایی پیگیری کند.
چهارم آذرماه ۱۴۰۰نیز ســید ابراهیم رئیســی با تأکید بر 
اینکه باید از شــهروندان تهرانی در مقابل خطرات ناشی از 
گســل ها و ناایمن بودن برخی ســاختمان ها صیانت شود، 
گفت: »وجود ســاختمان های ناایمن همچون پلاســکو در 
تهران یکی از نگرانی های دولت است«. اما این موضوع هم 

لابلای دستورات دیگر رئیسی گم شد.بعد از فاجعه متروپل 
و با توجه به تجربه پلاســکو، یکبار دیگر معاون حفاظت و 
پیشگیری حریق ســازمان آتش نشانی اعلام کرد: از زمان 
حادثه پلاســکو ۱۲۹ مورد ســاختمان با وضعیت بحرانی 
از نظر ایمنی شناسایی شده اســت. تعداد زیادی از مراکز 
درمانی جزو این دسته از ساختمان های پر خطر هستند که 
به دلایلی نمی توان از آنها نام برد.این سخنان باعث شد در 
همان زمان رئیس کمیسیون شهرسازی شورای شهر تهران 
از لزوم انتشار اسامی ۱۲۹ ساختمان بسیار پرخطر پایتخت 
ســخن بگوید. وی در تذکر پیش از دستور خود در جلسه 
شــورای شــهر تهران با بیان این که ۱۲۹ ساختمان بسیار 
پرخطــر در تهران وجود دارد که از شــهرداری می خواهم 
براساس اهمیت این ساختمان ها و میزان حضور و مراجعه 
شهروندان، رسیدگی به آن را در دستور کار قرار دهد، گفت: 
باید ایمن سازی گودهای رها شده در دستور کار قرار گیرد.
وی با بیان این که انتشــار لیست اســامی ۱۲۹ ساختمان 
پرخطر در راســتای افزایش آگاهی شهروندان موثر است، 
ادامه داد: نام این ساختمان ها اعلام شود تا اگر مالک انگیزه 
کافی برای ایمن سازی ندارد با تحریم شهروندان در مراجعه 
به این ساختمان ها، مالک اقدام به بازسازی کند.پس از آن 
سرپرست سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران 
گفت که لیست ساختمان های نا ایمن شهر تهران را منتشر 
خواهندکرد و در این باره با هیچ فردی تعارف ندارند.از سوی 

دیگر منتظری دادســتان کل کشور در گفت و گوی تلفنی 
با شبکه خبر در پاسخ به این سوال که از حادثه پلاسکو به 
بعد طبق گفته سازمان آتش نشانی تا الان ۱۲۹ ساختمان 
بحرانی« در آستانه اتفاقی مانند متروپل در تهران شناسایی 
شــده که این رقم از بین ۳۵۰۰ واحد ساختمانی است که 
حالت ناایمن دارند و در این مدت که این موضوع اعلام شده 
و دادستانی هم ورود کرده همچنان از این عدد چیزی کم 

نشده است. گفت: دستگاه قضایی باید چه کار کند؟
وی در پاســخ به ســوال مجــدد مجری مبنی بــر اینکه 
برخوردی که دادســتانی باید می کرده شاید اتفاق نیفتاده 
است؟ گفت: چه کار باید کنند؟ ساختمان ها را ایمن سازی 
یا تخلیه کنند؟ دســتگاه قضایی که ایــن وظیفه را ندارد. 
با همه این احوال، دی ماه ســال گذشــته خبرگزاری مهر 
گزارش داد که شــهردار تهران مدعی شــده است لیست 
ساختمان های ناایمن هیچگاه وجود خارجی نداشته است.

زاکانی در گفت وگو با مهر، گفت: مدتی اســت که اقدامات 
لازم در حوزه ایمن سازی ساختمان های سطح پایتخت در 
۲۲ منطقه شــهر تهران آغاز شده و اصل کار شهرداری در 
حوزه ساختمان های ناایمن شناسایی است؛ چرا که لیست 
ساختمان های ناایمن هیچ وقت وجود خارجی نداشته است.
وی ادامه داد: هر آنچه در ســال های گذشته وجود داشته، 
ناظر بر بررسی ســاختمان ها از حوزه و منظر آتش نشانی 
بوده اســت؛ اما اکنون علاوه بر حوزه آتش نشانی در حوزه 

شهرســازی، ایمنی و ســاختمانی نیز ســاختمان ها مورد 
بررسی قرار خواهند گرفت. اما پس از این اظهارات شهردار 
تهران رئیس کمیته ایمنی شــورای شهر تهران اعلام کرد 
آنچه که تحت عنوان لیســت ساختمان های ناایمن منتشر 
شده است مورد استناد است و این لیست از گذشته وجود 
داشــته است.حالا با اعلام اســامی کمتر از ۱۰۰ ساختمان 
ناایمن ، حداقل دیگر شــهردار تهــران نمی تواند بگوید که 
چنین لیســتی وجود ندارد امــا کاری هم در خصوص این 

ساختمان ها صورت نگرفته است.
 این موضوع طی روزهای گذشــته  در شورای شهر تهران 
مورد نظر برخی اعضای این شورا قرار گرفت. مهدی عباسی 
عدم انتشار لیست ســاختمانهای ناایمن، در دوره یکساله 
اخیر از ســوی مدیریت شــهری با وجود داشــتن مصوبه 
شورا را بی ســلیقگی و بی تدبیری خواند و گفت: هرگونه 
تأخیر در انتشــار، بر شدت و سختی مسئله اضافه می کرد، 
اما دادستانی با اقدام هوشمندانه این لیست را منتشر کرد 
که موجب ارتقای حقوق شــهروندی و مطالبه عمومی برای 
ایمن سازی شــد. همچنین رئیس کمیته سلامت شورای 
شــهر تهــران از قرارگیری نام بیمارســتان ها در لیســت 
ساختمان های ناایمن گلایه کرد و خواهان ایمن سازی هر 
چه سریعتر آنها شد.سوده نجفی صبح دیروز در تذکر پیش 
از دســتور خود در جلسه شورای شهر تهران با بیان اینکه 
بالاخره پس از اصرار یکســاله شورا، لیست ساختمان های 
ناایمن به دادســتانی داده شــد و آنها نیز لیست را منتشر 
کردنــد، گفت: این اقــدام نه تنها موجب تشــویش افکار 
عمومی نشــد؛ بلکه آگاهی مردم را نیز در خصوص ایمنی 
ساختمان ها افزایش داد.وی با بیان اینکه باید اقدامات لازم 
در خصوص ایمن سازی ساختمان ها انجام شود، ادامه داد: 
متأسفانه نام هشت بیمارستان در بین ساختمان های ناایمن 
دیده می شود که لازم است هر چه سریعتر این بیمارستان ها 
بر اساس استانداردهایشان ایمن سازی شوند. کلینیک هزار 
تخت خوابی مهدی کلینیک هم نامش جزء ساختمان های 
ناایمن است و جای تعجب است که هنوز شش ماه از افتتاح 
این بیمارستان نگذشته است؛ چطور برای ساخت آن مجوز 
صادر کرده اند. وی با بیان اینکه ســاختمان های شهرداری 
نیز به خصوص مراکــز درمانی اش وضعیت ناایمنی دارند، 
تصریــح کرد: از جمله کلینیک منطقــه 6 که حتی وقتی 
خودم از آن بازدید کردم احساس خوشایندی نداشتم و لازم 
است هر چه سریعتر نسبت به ایمن سازی مراکز درمانی و 
بیمارستان ها که قرار است در زمان بحران خودشان به مردم 
کمک کنند اقدامات لازم انجام شود و حتی اگر لازم باشد 

ساختمان جابجا شود.

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا با اشاره به بررسی اثربخشی 
و پیشنهاد کمیته علمی کشوری کرونا به سازمان غذا و دارو 
در مورد لزوم ورود داروی »پکسلووید« به فهرست دارویی 
کشور، یادآور شد: این دارو اخیرا توسط سازمان غذا و دارو 
آمریکا، تایید شــده و توصیه کمیته علمی همچنان تسریع 
روند اداری و اجرایی ورود به فهرســت دارویی و تولید این 

دارو در کشور است.
به گزارش ایســنا، دکتر حمیدرضا جماعتــی با بیان این 
مطلب، افزود: »پکســلووید« برای افراد پرخطر نیز کاربرد 
دارد که به کاهش مرگ و میر و بستری بیماران کووید-۱۹ 

می انجامد. در شرایطی قرار داریم که زیرسویه های جدید 
در کشــور و جهان، در گردش هســتند و هنوز واکســن 
اثربخش و موثری برای این زیرســویه ها، تولید نشده و در 
حال حاضر در اکثر کشــورها بیشــترین تاکید بر استفاده 
از داروهای ضدویروســی در مقابله با زیرسویه های جدید 
کرونا اســت.وی با بیان اینکه در شــرایط کنونی، استفاده 
از داروهای ضدویروســی از بهتریــن راهکارهای مقابله با 
کرونا در افراد پرخطر اســت، تصریح کرد: زیرســویه های 
جدید، مشــکل کمتری برای افراد سالم ایجاد می کنند اما 
ســرایت زایی و گرفتاری بیشــتر افراد پرخطر، سالمندان، 

مبتلایــان به بیماری های زمینــه ای مزمن و افراد با نقص 
سیستم ایمنی، بیشتر مورد تاکید است.

دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا گفت: در جلســه امروز 
کمیته علمی گزارشــی از آخرین وضعیت ســویه های در 
گردش و شــایع کرونا در ایران و جهان بررســی شد. در 
ایران بیشترین سویه شــایع، XBB.1.9 است که حدود 
۵۸ درصد از موارد را شــامل می شود. همچنین زیرسویه
XBB.1.5.1 در جایگاه بعدی زیرسویه های شایع کنونی 
در کشــور قرار دارد.وی با اشاره به بحث در مورد استفاده 
از ماســک در کمیته علمی کشوری کرونا، گفت: توصیه بر 

این اســت که باتوجه به اینکه در برخی کشورها از جمله 
برخی از کشورهای آسیای شرقی، گزارش هایی از افزایش 
موارد جدید کرونا از زیرســویه هایی که هنوز مشــخص و 
اعلام نشــده، وجود دارد بنابراین بایــد احتیاط لازم را در 
دســتور کار قرار داد.جماعتی خاطرنشان کرد: در فضاهای 
بسته، سربســته و شلوغ و نیز به پرسنل و مراجعان مراکز 
درمانی که در معرض بیماری های عفونی و کووید۱۹ قرار 
دارند، همچنان توصیه بر اســتفاده از ماسک می شود. در 
فضاهای باز و خلوت، توصیه جدی و اکیدی به استفاده از 

ماسک وجود ندارد.

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا 
و دارو از اقدامات این سازمان به  منظور تسهیل 
تهیه داروهای تک نسخه ای خبر داد و در عین 
حال تاکید کرد که پزشکان جهت جلوگیری از 
تحمیل مشکلات تامین و هزینه های سنگین 
به بیماران، داروهای فهرســت رسمی کشور را 

تجویز کنند.
دکتر محمد پیکان پور در گفت وگو با ایســنا 
در این رابطه اظهار کرد: در گذشــته بیماران 
برای تهیه داروی تک نسخه ای باید به سازمان 

غذاودارو مراجعه می کردند، اما خوشــبختانه 
به تازگــی بــا راه اندازی ســامانه تیکتینگ به 
خدمات  این   khedmat.fda.gov.ir آدرس 
در بســتر الکترونیک به بیماران ارائه می شود. 
وی افزود: بیماران برای دریافت داروهای تک 
نســخه ای خود می توانند با مراجعه به سامانه 
تیکتینگ، ثبت نام کرده و با بارگذاری مدارک 
پزشــکی خود و دریافت تاییدیه، به داروخانه 
معرفی شــده مراجعه و داروی خود را دریافت 
کنند.مدیرکل داروی ســازمان غــذا و دارو با 

اشاره به مشــکلات بیماران در تهیه داروهای 
تک نســخه ای و زمان تحویل دارو نیز، اظهار 
کرد: لیســتی از مصرف یکساله داروهای تک 
نســخه ای تهیه و با قیمت بســیار مناسب تر 
در فراخوان، در دســتور تامین قرار گرفت که 
امیدواریــم از این پس مشــکلات بیماران در 
این حوزه نیز حل شــود.وی تاکید کرد: باید 
توجه داشت که داروهای تک نسخه ای هم از 
لحاظ تحمیل هزینه های سنگین و هم تامین 
برای بیمار مشــکلات فراوانی را ایجاد می کند 

که پزشــکان باید برای جلوگیری از ایجاد این 
مسائل، حســب قوانین بالادســتی، داروهای 

فهرست رسمی کشــور را برای درمان بیماران 
تجویز کنند.

رئیس ســازمان بهزیستی ضمن درخواست از ســازمان ملی مسکن گفت: همه 
مراکز درمانی برای معلولان مناسب سازی شود.علی محمد قادری رئیس سازمان 
بهزیســتی در بیست و پنجمین جلسه ستاد هماهنگی و پیگیری مناسب سازی 
کشــور با اشــاره به ضرورت هماهنگی بیشتر دســتگاه ها در حمایت از حقوق 
معلولان گفت: لازم اســت گزارشی تهیه شود که در سال ۱۴۰۲ دستگاه ها چه 
سیاست هایی برای حمایت از حقوق معلولان پیش بینی کرده اند و چه بودجه ای 
را در نظر گرفته اند.قادری با اشــاره به تکالیف وزارت راه و شهرســازی در قبال 
معلولان تاکید کرد که جلسه بعدی ستاد هماهنگی در وزارت راه برگزار شود تا 
به صورت موردی تکالیف این وزارتخانه در قبال معلولان پیگیری شود.وی با بیان 
اینکه جواز فعالیت ســاختمان پزشکان و مراکز درمانی باید مشروط بر مناسب 
سازی برای معلولان صادر شود؛ گفت: باید فضای لازم برای استفاده معلولان در 
مراکز درمانی دیده شود. همچنین در قانون آمده است که شهرداری های سراسر 
کشــور یکی از پارک ها و بوســتان های خود را جهت الگوسازی برای استفاده از 

معلولان اعلام کنند. 
در شــهر تهران یک پارک در منطقه ۱۹ برای معلولان مناسب سازی شده است 
لازم است یک جلســه در خصوص این مطلب با حضور شهرداران سراسر ایران 
داشــته باشیم و از شهرداران برتر در زمینه مناسب سازی پارک ها برای استفاده 
معلولان تقدیر کنیم.رئیس ســازمان بهزیســتی افزود: اتوبوس ها و تعاونی های 
شرکت های مسافربری در سفر های بین شهری هم باید سفر معلولان را تسهیل 
کنند. توصیه کردیم که در هر ترمینالی یکی از شــرکت های حمل و نقلی برای 
ارائه خدمات به معلولان در نظر گرفته شــود. متأســفانه نابینایان در سفر های 
بین شهری توانایی چندانی ندارد و قادر به سفر های بین شهری نیستند.قادری 
تاکید کرد: قانون جامع حمایت از معلولان به صورت مشــخص بیان می کند که 

دستگاه ها چه وظایفی در قبال معلولان دارند. 
در آخرین جلســه ای که در اواخر ماه مبارک رمضان در دفتر معاون اول رئیس 

جمهور داشتیم اتفاقات بسیار خوبی صورت گرفت و مصوبات به تمامی دستگاه ها 
ابلاغ شــده است. خوشــبختانه در خصوص اشــتغال ابعاد توانبخشی و ارتقای 

تعرفه های درمانی و توانبخشی مصوبات خوبی داشتیم.
قــادری با بیان اینکه برخی از موضوعات مورد نیاز معلولان زود بازده هســتند؛ 
گفت: برخی از موضوعات هم نیازمند هماهنگی های بیشــتر است. همه عناصر 
مرتبط با دستگاه ها باید بدانند که نسبت به جامعه و نسبت به حداقل ۸ درصد از 
افراد جامعه مسئول هستند. این سازمان ها اگر طرح تفصیلی برای توسعه شهری 
دارند و اگر بودجه ای را برای دستگاه خود در نظر دارند باید در قبال این بخش 
قابل توجهی از جمعیت کشور حســاس باشند این ها موضوعاتی است که همه 

مسئولان باید آن را حس کنند.
قادری با بیان اینکه یک مسئول باید پس از یک مقطع کوتاه اعلام کند که چه 
سیاستی در قبال معلولان دارد گفت: یکی از مواردی که ما درخواست می کنیم 
این است که هر شهرداری پس از ابلاغ حکم مأموریت خود پس از ۳ ماه میهمان 
ما باشــد تا ما نیاز های خود را توضیح دهیم. افرادی که به ســمت های شهری 

گمارده می شوند نیازمند هماهنگی برای اجرای قانون حمایت از حقوق معلولان 
هســتند و ارائه این توضیحات وظیفه ما در قبال آنان است.وی با اشاره به لزوم 
اعمال زیرنویس در برنامه های صدا و سیما گفت: متأسفانه در این جلسه نماینده 
صدا و ســیما حاضر نیســت، اما ما هم هم چند بار اعمال کردیم که زیرنویس 
لازم اســت تا نابینایان ناشــنوایان مفهوم فیلم را متوجه شوند در همه کشور ها 
این موضوع توجه شده است در کشور ما هم قرار بر این بود که صدا و سیما در 
خصوص این مســئله راهکاری بیندیشد و ما هنوز منتظر نتیجه بررسی صدا و 

سیما هستیم.
قادری تاکید کرد: سازمان ملی مسکن هم باید برای مناسب سازی مسکن برای 
استفاده از معلولان مواردی را در نظر بگیرد تا ما خدایی ناکرده خانه ای را نسازیم 
که در آن به نیاز های معلولان توجه نشــده باشــد.وی خاطرنشان کرد: سازمان 
برنامه و بودجه، وزارت راه و شهرسازی و وزارت صنعت معدن و تجارت و صدا و 
سیما نمایندگانی به این جلسه نفرستادند. این جلسات تنها سالی چند بار برگزار 

می شود و نیازمند حضور نماینده دستگاه های مسئول هستیم.

 
آگهی مزایده و تجدید مزایده عمومی

اجاره بها سالیانه )ریال( اجاره بها ماهیانه )ریال(مساحت و نشانی کاربری ردیف 
سپرده شرکت ها 
در مزایده )ریال(

1
مورد استفاده تجاری )کاربری آزاد با در نظر گرفتن شرایط 

پارک و پس از اخذ مجوز کتبی از سازمان و صنف(
میدان کوثر، بوستان اهداء مغازه ای به متراژ۱۲مترمربع

 )مغازه شماره سه( 
۱۰/۰۰۰/۰۰۰۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰6/۰۰۰/۰۰۰

2
مورد استفاده تجاری -کاربری آزاد با در نظر گرفتن شرایط 

پارک و پس از اخذ مجوز کتبی از سازمان و صنف 
پارک سیمرغ، مغازه به شکل کنده درختی به متراژتقریبی 

6مترمربع 
۷/۰۸۰/۰۰۰۸۴/۹6۰/۰۰۰۴/۲۴۸/۰۰۰

مورد استفاده پیست اسکیت 3
پیست اسکیت واقع در پارک سیمرغ شهربازی سمینا به مساحت 

تقریبی ۳۲۵۰متر مربع 
۲۵/۰۰۰/۰۰۰۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰۱۵/۰۰۰/۰۰۰

۱۰/۵۰۰/۰۰۰۱۲6/۰۰۰/۰۰۰6/۳۰۰/۰۰۰پارک شقایق، عرصه ای به مساحت تقریبی ۴۷۷متر مربع مورد استفاده شهربازی 4

5
مورد استفاده تجاری )کاربری آزاد با در نظر گرفتن شرایط 

پارک و پس از اخذ مجوزکتبی از سازمان و صنف( 
دکه ای واقع در بوستان زائر به 
مساحت تقریبی ۱۳مترمربع 

6/۰۰۰/۰۰۰۷۲/۰۰۰/۰۰۰۳/6۰۰/۰۰۰

لــذا از کلیه متقاضیان دعوت می گردد جهت شــرکت در مزایده و اطلاع از شــرایط آن به 
سامانه ستاد ایران به آدرس: www.setadirn.ir مراجعه و یا با شماره تلفن ۳۳۳۷۰۳۰6 
و ۳۳۳۷۰۸۱۵ تماس و به آدرس: ســمنان، میدان اســتاندارد، بلوار شهدای پدافند هوایی، 

ســازمان سیما، منظر و فضای ســبز مراجعه نمایند لازم به ذکر است سازمان در رد یا قبول 
پیشنهادات مختار می باشد.

سیدمحمد قاسمی -رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری


